
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 1105
van MERCEDES VAN VOLCEM
datum: 1 september 2022

aan ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

Bosuitbreiding  -  Stand van zaken

In 2019 bracht BOS+ aan het licht dat Vlaanderen een van de meest bosarme regio’s in 
Europa is. De inspanningen voor bosuitbreiding in Vlaanderen waren sinds de 
eeuwwisseling veeleer gering, zo bleek uit het verslag van BOS+.

De Vlaamse Regering stelde in haar relanceplan ‘Vlaamse Veerkracht’ dat ze de ambitie 
heeft om tegen 2024 zo’n 4000 ha nieuw bos aan te planten. De bosteller geeft vandaag 
aan dat er sinds 1 oktober 2019 zo’n 654,1 ha nieuw bos in Vlaanderen is bijgekomen. 
Daarbij komt nog 412,4 ha compensatiebos.

1. Een besluit van de Vlaamse Regering uit 2020 legde een nieuwe subsidieregeling vast 
inzake grondwaardeverlies in geval van bebossing. 

a) Hoeveel extra bomen en hectare bos leverde deze regeling reeds op? Kan de 
minister dat opsplitsen per jaar?

b) Uit welke gemeenten en provincies krijgt de minister de meeste aanvragen?

c) Hoe groot is het totaal uitgereikte subsidiebedrag?

2. Welke initiatieven neemt de minister nog om bosuitbreiding te verwezenlijken? Kan de 
minister ze oplijsten en de status ervan meedelen?

3. Naast bosuitbreiding rijst ook de vraag hoeveel bos er verdwijnt. 

Kan de minister de cijfers meedelen per jaar en per provincie van hoeveel bomen er 
gekapt werden sinds 2019?

4. Hoeveel bomen werden er door het Agentschap voor Natuur en Bos gekapt in 2019, 
2020 en 2021?

5. Hoeveel werd er gestort in het Boscompensatiefonds in 2019, 2020 en 2021 en hoeveel 
bos werd daarmee tijdens die respectieve jaren aangekocht en waar?



ZUHAL DEMIR
VLAAMS MINISTER VAN JUSTITIE EN HANDHAVING, OMGEVING, ENERGIE EN TOERISME

ANTWOORD
op vraag nr. 1105 van 1 september 2022 
van MERCEDES VAN VOLCEM

1. Het besluit van de Vlaamse regering van 30 oktober 2020 dat de subsidie voor bebossing 
regelt, heeft gezorgd voor 65,27 hectare goedgekeurde aanvragen in 2021. In 2020 
werden geen dossiers goedgekeurd. De balans voor 2022 wordt pas opgemaakt eind dit 
jaar. Voor 2020 en 2021 gaat het in totaal over € 944.440,43. In bijlage 1 vindt u de 
details per provincie samen met een lijst van gemeenten waar een aanvraag werd 
goedgekeurd.

2. Ik neem voortdurend nieuwe initiatieven om de bosuitbreiding te stimuleren bij alle 
doelgroepen. De lokale besturen worden nog steeds actief benaderd door ANB, 
Bosgroepen en BOS+. Ook via andere kanalen, zoals de VVSG-Klimaatdag op 13 
oktober, wordt bosuitbreiding onder de aandacht gebracht. Er liep een herhaling van de 
publiciteitscampagne voor particulieren op Radio 1 en in de geschreven media. Op 13 
september was er het webinar “Plan(t) nu je eigen bedrijfsbos” om de bedrijven te 
stimuleren (meer dan 200 inschrijvingen). Ten slotte voeren ANB, de VLM en de 
natuurverenigingen nog steeds een sterk actief aankoopbeleid voor nieuwe gronden.

3. De grootte van het bosareaal wordt gebruikelijk in hectare uitgedrukt, niet in aantal 
bomen. Voor wat betreft de vergunde oppervlakte ontbossing verwijs ik u graag door 
naar het antwoord op SV 348 (2019), SV 1034 (2020) en SV 625 (2021). Cijfers van 
dit jaar zijn nog niet beschikbaar.

4. Ik verwijs hiervoor naar SV 1385.

5. Voor wat betreft het bedrag gestort in het Boscompensatiefonds in 2019, verwijs ik u 
door naar het antwoord op SV 236. Voor 2020 bedroeg dit € 7.479.797,53 en in 2021 
€ 5.893.398,68. De hiermee uitgevoerde bebossingsprojecten vindt u in het antwoord 
op SV 348 (2019), SV 1034 (2020) en SV 625 (2021).

BIJLAGE

Details per provincie alsook een lijst met de gemeentes waar een aanvraag werd 
goedgekeurd

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15532
http://www.vlaamsparlement.be/link?id=15532

